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Foto z adventního jarmarku ve školce a více in-
formací z MŠ uvnitř NZ

Adventní koncert patřil tentokrát hlavně příz-
nivcům a přátelům zpěváka a muzikanta Pavla
Heidingera

Zapálení druhé svíce adventní při novohrad-
ském adventním trhu

Zahájení adventu bylo tentokrát s „velkou“ sněhovou nadílkou …atmo-
sféra pohádková

Nejroztomilejšími bytostmi na Čertovsko-Mikulášském reji jsou vždycky
malé andělky…

Adventní výstavu v Koželužně si přišly prohléd-
nout i děti z novohradské mateřské školky

Lepší zprávy
Vážení čtenáři Novohradského zpravodaje,
otevíráte první číslo městského zpravodaje tohoto roku a já bych Vám ráda popřála, aby to

čtení bylo příjemné. A stejně tak, aby i v dalších vydáních novin převažovaly zprávy pozitivní,
srozumitelné a inspirativní, kterým předcházejí odpovídající události a děje. Tedy děje bez zla
a násilí, které jsme v naší zemi vloni viděli. Velmi si přeji, aby rozkolísaný a bolavý svět se
uzdravil a mohli jsme nadále informovat třeba o takových zprávičkách, které jsou níže.

První pozitivní zprávička je o radosti z návštěvy malých dětí ze školky na adventní výstavě
v Koželužně. Děti byly skvělé, stejně jako paní učitelky, zvládly pozorně výklad k fotkám na cit-
livé téma pečovatelství o staré lidi a po adventním trhu ještě „svými“ penězi přispěly do
charitativní kasičky Archy.

Druhá pozitivní zprávička je o spolupráci paní učitelek, dětí a dalších lidí z našeho města při
pořádání novohradského adventního trhu. Školy a Komunitní centrum využily i finanční nabíd-
ku města na nákup materiálu, ze kterého děti vytvořily spoustu nádherných vánočních dekorací a
„dobrovolnice z komunitka“ nabídly pěkné tvůrčí dílny. A jejich úsilí s hezkou sváteční
atmosférou obdrželi všichni návštěvníci trhu.

Třetí pozitivní zprávička je o řešení „krizových situací“ při pořádání kulturních akcí, respek-
tive o pomoci ve „věcech technických“ když se změní či zlobí počasí, místo děje, nejde elektri-
ka, atd. To pak musí nastoupit i „hrubá mužská síla“ a hlavně ochota pomoc. Děkuji tedy vedení
a zaměstnancům TSM N. Hrady a novohradským hasičům, že jsme mohli bezpečně uskutečnit
všechny plánované adventní kulturní akce a nic nebylo nutné „odpískat“.

Všechny ty tři drobné zprávičky budou snad i pro Vás kouskem naděje, že je ve světě (a v na-
šem městě) také obyčejné a praktické dobro. A děkuji, že ho budeme společně rozmnožovat
i v roce 2024. K. Jarolímková
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FOTOOHLÉDNUTÍ
za prosincem s přáním...
„Ať Vám dlouho vydrží všechny pěkné pocity z adventního a vánočního
času, které jste vy vytvořili nebo získali od druhých lidí“.

Stále skvělý zpěvák Jožka Šmukař (vlevo) byl
hostem adventního koncertu

Na druhou adventní neděli se nám opět podařilo uskutečnit „pravý novohradský trh“, tentokrát
v teplém bezpečí Kulturního sálu hotelu Máj #"

Novohradští čerti pátý prosinec nikdy „neprošvihnou“…%#

A Mikuláš musel zase vyvažovat pekelnou náladu

A aby těch čertů nebylo málo, tak ještě přišli i v pohádce pro děti, kde se
nejen vařilo...

Při zahájení adventu jsme si společně zazpívali a zazvonili… kéž by na lepší časy

Zpěvák Pavel Heidinger v doprovodu svých
muzikantských přátel a „novohradského dívčího
kvarteta“ na „svém“ adventním koncertu
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Zápis ze 40. schůze městské rady
ze dne 20.11.2023

Přítomni:
členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 39. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 39. jednání rady města.

� 2. Smlouva o společnosti zadavatelů VZ
– "Modernizace silnic III/15618
a III/15616, průtah Nové Hrady"
a "Křižovatka silnic II/154 a III/156,
Nové Hrady"
Rada města schvaluje Smlouvu o společ-
nosti zadavatelů veřejné zakázky mezi městem
Nové Hrady a Jihočeským krajem na akce
"Modernizace silnic III/15618 a III/15616,
průtah Nové Hrady" a "Křižovatka silnic
II/154 a III/156, Nové Hrady" a pověřuje
starostu podpisem smlouvy.
(Rada byla informována o návrhu Smlouvy
o společnosti zadavatelů veřejné zakázky
mezi městem Nové Hrady a Jihočeským
krajem, kdy předmětem smlouvy akce "Mo-
dernizace silnic III/15618 a III/15616, prů-
tah Nové Hrady" a "Křižovatka silnic II/154
a III/156, Nové Hrady". Návrh smlouvy řeší
vzájemná práva a povinnosti v souvislosti
se společným postupem při zadavatelských
činnostech a při realizaci veřejné zakázky a
finančního vyrovnání akce.)

� 3. Zadávací dokumentace (na služby)
– Svoz komunálního odpadu pro Město
Nové Hrady na rok 2024
Rada města schvaluje zadávací dokumenta-
ci k veřejné zakázce: Svoz komunálního od-
padu pro Město Nové Hrady na rok 2024.
(Rada obdržela od STAVEBNÍ PORADNY
s.r.o. České Budějovice návrh zadávací do-
kumentace k veřejné zakázce: Svoz komu-
nálního odpadu pro Město Nové Hrady na
rok 2024.)

� 4. Jmenování komise pro otevírání
obálek – Svoz komunálního odpadu pro
Město Nové Hrady na rok 2024
Rada města jmenuje komisi pro otevírání
obálek na akci: Svoz komunálního odpadu
pro Město Nové Hrady na rok 2024 ve
složení: Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Lucie
Kříhová a Marie Mrkvičková, náhradníci:
Ing. Pavla Vaněčková, Lenka Roulová a Bc.
Vlasta Kučerová.

Rada města jmenuje hodnotící komisi na
akci: Svoz komunálního odpadu pro Město
Nové Hrady na rok 2024 ve složení: Bc. Ro-
man Schmidt, Josef Sýkora, Jaroslav Faktor
a náhradníci: Ing. Pavel Hamberger, Miro-
slav Vrchota a Ing. Eva Ševčíková.
Rada města schvaluje seznam obesílaných
firem dle návrhu s tím, že další uchazeči se
mohou přihlásit na základě výzvy, která
bude zveřejněna na internetových stránkách
města.
(Rada obdržela návrh na jmenování komise
pro otevírání obálek a návrh na jmenování
hodnotící komise k veřejné zakázce: Svoz
komunálního odpadu pro Město Nové Hra-
dy na rok 2024, včetně seznamu obesíla-
ných firem.)

� 5. Zápis – Finanční komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Finanční komise Rady města Nových Hra-
dů konané dne 15.11.2023.
(Rada obdržela zápis z jednání Finanční ko-
mise ze dne 15.11.2023 ve věci posouzení a
hodnocení výběrového řízení na akci Vodo-
vod v Údolí u Nových Hradů - II. etapa a ve
věci doporučení pro radu schválit dotace
v sociální oblasti pro organizaci DpS Horní
Stropnice.)

� 6. Výběrové řízení – Vodovod
v Údolí u Nových Hradů – II. etapa
Rada města schvaluje dodavatele společ-
nost ZVÁNOVEC a.s., Č. Budějovice (IČ:
26026279) na akci Vodovod v Údolí u No-
vých Hradů - II. etapa a pověřuje starostu
podpisem smlouvy o dílo.
(Rada obdržela zápis z jednání finanční komi-
se ve věci posouzení a hodnocení zadávacího
řízení na akci Vodovod v Údolí u Nových
Hradů - II. etapa. V rámci zadávacího řízení
byly posuzovány nabídky, které podaly spo-
lečnosti TP BUILDING s.r.o., J. Hradec;
SWIETELSKY stavební s.r.o., Č. Budějovi-
ce; Amitera s.r.o., Praha; ZVÁNOVEC a.s.,
Č. Budějovice; VHS technology a.s., Světec;
EUROVIA CS, a.s., Praha; ŠAFINVEST,
s.r.o., Písek. Finanční komise doporučuje
radě města podepsat smlouvu se společ-
ností ZVÁNOVEC a.s., Č. Budějovice (IČ:
26026279), která podala nejvýhodnější na-
bídku s nabídkovou cenou 3.987.412,62 Kč
bez DPH.)

� 7. Dodatek č. 1 smlouvy o dílo – Stavební
úpravy, přístavba a změna užívání části
stavby Byňov č.p. 110
Rada města schvaluje Dodatek č. 1 ke
smlouvě ve věci akce "Stavební úpravy, pří-
stavba a změna užívání části stavby Byňov
č.p. 110" se společností STAVBY PL s.r.o.
a pověřuje starostu jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č.1 ke
smlouvě se společností STAVBY PL s.r.o.
ve věci Stavební úpravy, přístavba a změna
užívání části stavby Byňov č.p. 110. Doda-
tek řeší zvýšení ceny díla o 156.323,25 Kč
bez DPH dle soupisu víceprací a méněprací
odsouhlasených při realizaci díla.)

� 8. Zápis sociální komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
sociální komise ze dne 06.11.2023.
Rada města schvaluje na základě doporuče-
ní a zápisu z jednání Sociální komise rady
města Nové Hrady přidělení bytu č. 4, Ná-
městí Republiky č.p. 59 paní Sandře P., H.
Stropnice a pověřuje Technické služby
města Nových Hradů přípravou nájemní
smlouvy.
Rada města schvaluje na základě doporuče-
ní a zápisu z jednání Sociální komise rady
města Nové Hrady přidělení bytu č. 52
v domě DPS Nové Hrady mž. Františku a
Janě L., Obora u Nových Hradů.
Rada města schvaluje na základě doporuče-
ní a zápisu z jednání Sociální komise rady
města Nové Hrady přidělení bytu č. 32 panu
Jaroslavu B., Český Krumlov v domě DPS
Nové Hrady.
(Rada obdržela zápis z jednání sociální ko-
mise ze dne 06.11.2023 s doporučením pro
radu.)

Zápis z 41. schůze městské rady
ze dne 29.11.2023

Přítomni:
členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Eva Ševčíková, člen rady,
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 40. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 40. jednání rady města.

� 2. Návrh rozpočtu 2024
Rada města souhlasí s návrhem rozpočtu na
rok 2024 a postupuje návrh ke schválení za-
stupitelstvu města.
(Rada projednala návrh rozpočtu na rok
2024. Rozpočet města je postavený jako vy-
rovnaný ve smyslu nastavení rovnováhy
mezi příjmy města + financování a výdaji.
Rozpočet počítá s výdaji na provoz technic-
kých služeb města, městského úřadu, zá-
kladní a mateřské školy, dále s náklady na
realizaci schválených projektů a na podporu
aktivit osadních výborů, hasičských sborů
či spolků a organizací. Celkové příjmy roz-
počtu jsou navrženy ve výši 66.537.589 Kč,
výdaje ve výši 83.057.589 Kč a financování
16.520.000 Kč (část přebytku hospodaření
z minulých let mínus splátka úvěru za re-
konstrukci hotelu Máj). Součástí návrhu
rozpočtu jsou i rozpočty sociálního fondu,
fondu pro obnovu vodohospodářského ma-
jetku a fondu pro oddávající. Návrh rozpoč-
tu byl projednán finanční komisí, která jej
doporučila ke schválení v navrženém znění.)

INFORMACE Z RADNICE

pokračování na str. 4
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� 3. Zápisy z jednání finanční komise
Rada města bere na vědomí zápisy Finanční
komise Rady města Nových Hradů ze dne
20. 11. 2023 a ze dne 27. 11. 2023.
(Rada projednala zápisy z jednání Finanční
komise Rady města Nových Hradů ze dne
20.11.2023 a ze dne 27.11.2023, kdy fi-
nanční komise podpořila návrh rozpočtu
pro rok 2024.)

� 4. Navýšení ceny ke smlouvě
o provozování, odstranění a přepravě
odpadu ze sběrného dvora Nové Hrady
– FCC České Budějovice, s.r.o.
– Dodatek č.7
Rada města bere na vědomí návrhy na na-
výšení ceny ke smlouvě o provozování,
odstranění a přepravě odpadu ze sběrného
dvora Nové Hrady od společnosti FCC Čes-
ké Budějovice, s.r.o.
Rada města schvaluje Dodatek č. 7 ke smlou-
vě o provozování, odstranění a přepravě
odpadu ze sběrného dvora Nové Hrady č.
047000058 a pověřuje starostu jeho pod-
pisem.
(Rada projednala návrh na navýšení ceny ke
smlouvě o provozování, odstranění a pře-
pravě odpadu ze sběrného dvora Nové Hra-
dy, který předložila společnost FCC České
Budějovice, s.r.o. z důvodu navýšení zákon-
ného poplatku za uložení odpadu o 6,41% a
z důvodu navýšení cen FCC o 10,13%.)

� 5. Žádost o schválení odměny řediteli
TSM Nové Hrady
Rada města bere na vědomí informaci o vy-
placení odměn zaměstnancům Technických
služeb města Nových Hradů a schvaluje od-
měnu řediteli Technických služeb města
Nových Hradů dle návrhu.
(Rada obdržela od ředitele Technických
služeb města Nových Hradů informaci
o výplatě odměn za 2. pololetí roku 2023 a
žádost o schválení výše odměny pro ředitel
TSM.)

� 6. Žádost o schválení odměny řediteli
ZŠ Nové Hrady
Rada města bere na vědomí informaci o vy-
placení odměn zaměstnancům ZŠ Nové Hra-
dy a schvaluje odměnu řediteli ZŠ Nové
Hrady dle návrhu.
(Rada obdržela od ředitele ZŠ Nové Hrady
informaci o výplatě odměn za 2. pololetí
roku 2023 a žádost o schválení výše odmě-
ny pro ředitele ZŠ Nové Hrady.)

� 7. Zásady pro tvorbu a použití
soc. fondu
Rada města souhlasí se Zásadami pro tvor-
bu a použití soc. fondu a postupuje návrh ke
schválení zastupitelstvu města.
(Rada obdržela návrh Zásad pro tvorbu a
použití sociálního fondu, který předpokládá
platnost od 01.01.2024. Návrh řeší změnu

výše příspěvku, který je možné použit v rám-
ci sociálního fondu.)

� 8. Příspěvek na úhradu výdajů na
pořízení a údržbu ošacení
Rada města souhlasí s příspěvkem na úhra-
du výdajů na pořízení a údržbu ošacení pro
zaměstnance města a uvolněné zastupitele
dle návrhu.
(Rada obdržela návrh příspěvku na úhradu
výdajů na pořízení a údržbu ošacení, který
předpokládá platnost od 01.01.2024. Návrh
řeší změnu výše příspěvku, který bude vy-
plácen zaměstnancům města a uvolněným
zastupitelům.)

� 9. Zápis – Osadní výbor Byňov, Jakule,
Štiptoň
Rada města bere na vědomí zápis Osadního
výboru pro Byňov, Jakuli, Štiptoň ze dne
13.11.2023.
Rada města bere na vědomí úřední záznamy
Osadního výboru Byňov, Jakule, Štiptoň.
Prodeje budou realizovány a postupovány
zastupitelstvu města Nové Hrady po schvá-
lení jednotných pravidel při nakládání s ne-
movitým majetkem ve vlastnictví města
Nové Hrady.
(Rada projednala zápis Osadního výboru pro
Byňov, Jakuli, Štiptoň ze dne 13.11.2023.
Osadní výbor mimo jiné souhlasí s prode-
jem části pozemku KN 2663, k.ú. Byňov
o výměře 25 m2 a částí pozemků parc. č. KN
160/9 a KN 1406/13, k.ú. Byňov dle návrhu
o celkové ploše cca 42 m2.)

� 10. Oprava střechy kovárny včetně
rozšíření expozice v objektu – vyjádření
o souladu
Rada města bere na vědomí Vyjádření MAS
o souladu projektového záměru se schvále-
nou strategií CLLD k projektu Oprava
střechy kovárny včetně rozšíření expozice
v objektu.
(Rada města obdržela Vyjádření MAS
o souladu projektového záměru se schvále-
nou strategií CLLD, kdy projektovaný záměr
je v souladu s touto strategií. Předpokládaný
příspěvek EU: 1.600.000 Kč, předpokláda-
né způsobilé výdaje: 2.000.000 Kč.)

� 11. Revitalizace veřejného prostranství
u školní družiny v Nových Hradech a
veřejného prostranství v osadě Obora –
vyjádření o souladu
Rada města bere na vědomí Vyjádření MAS
o souladu projektového záměru se schvále-
nou strategií CLLD k projektu Revitalizace
veřejného prostranství u školní družiny
v Nových Hradech a veřejného prostranství
v osadě Obora.
(Rada města obdržela Vyjádření MAS o sou-
ladu projektového záměru se schválenou stra-
tegií CLLD, kdy projektovaný záměr je
v souladu s touto strategií. Předpokládaný
příspěvek EU: 1.155.031,74 Kč, předpoklá-
dané způsobilé výdaje: 1.443.789,68 Kč.)

� 12. ZŠ Nové Hrady – stávka
Rada města bere na vědomí oznámení ředi-
tele ZŠ Nové Hrady ve věci připojení za-

městnanců ZŠ Nové Hrady ke stávce vyhlá-
šené ČMOS PŠ dne 27.11.2023.
(Rada obdržela oznámení ředitele ZŠ Nové
Hrady ve věci připojení zaměstnanců ZŠ
Nové Hrady ke stávce vyhlášené ČMOS PŠ
dne 27.11.2023.)

� 13. Setkání měst Newcastles of the
world – Jihočeský kraj – poskytnutí
dotace
Rada města bere na vědomí oznámení o pos-
kytnutí dotace v rámci akce Konference -
Setkání měst Newcastles of the world ve
výši 8.000 Kč a pověřuje starostu podpisem
Smlouvy o poskytnutí dotace.
(Rada obdržela od Jihočeského kraje, Kraj-
ského úřadu, Smlouvu o poskytnutí dotace
SDO/KHEJ/349/23 a Oznámení o poskyt-
nutí dotace k zajištění akce: Konference -
Setkání měst Newcastles of the world v cel-
kové výši 8.000 Kč.)

� 14. Obědy pro jihočeské děti –
Jihočeský kraj – poskytnutí dotace
Rada města bere na vědomí oznámení o pos-
kytnutí dotace v rámci projektu Obědy pro
jihočeské děti ve výši 94.600 Kč.
(Rada obdržela od Jihočeského kraje, Kraj-
ského úřadu, Oznámení o poskytnutí dotace
(neinvestičního charakteru) ve věci zajištění
programu Obědy pro jihočeské děti. Výše
poskytnuté dotace: 94.600 Kč.)

� 15. Vydání publikace
– IV. Nakladatelství s.r.o.
Rada města nesouhlasí s finančním příspěv-
kem a s uveřejněním prezentace města
Nové Hrady ve věci vydávání publikace
"Víš, co dělat když, ...? (žádost IV. Nakla-
datelství s.r.o.).
(Starosta informoval radu o projektu Evrop-
ské policejní asociace ve věci vydávání
publikace "Víš, co dělat když, ...?" a žádosti
o finanční příspěvek pro IV. Nakladatelství
s.r.o. dle návrhu.)

� 16. Zápis z projednání územní studie
Nové Hrady
Rada města bere na vědomí Zápis z projed-
nání územní studie Nové Hrady a pověřuje
starostu města dalším jednáním.
(Starosta informoval radu o projednávání
územní studie Nové Hrady 1 ÚS ze dne
15.11.2023. Pověřeným pořizovatelem stu-
die je Projektový ateliér AD s.r.o. Při jednání
byla projednávána koncepce ÚS včetně dal-
ších připomínek. Jedná se o pořízení územní
studie, kterou ukládá zpracovat územně plá-
novací dokumentace města Nové Hrady v
lokalitě Jižní město - pod Olejovým rybní-
kem. Po schválení této studie bude možno
pokračovat v přípravě projektové dokumen-
tace pro zasíťování nových stavebních poze-
mků v této lokalitě.)

� 17. Rozpočtové opatření č. 11/2023
Rada města schvaluje rozpočtové opatření
č. 11/2023.
(Rada obdržela od MěÚ Nové Hrady,
Ekonomického odboru návrh rozpočtové-
ho opatření č. 11/2023.)

INFORMACE Z RADNICE
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Zápis z 42. schůze městské rady
ze dne 06.12.2023

Přítomni:
členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Omluveni:
Ing. Eva Ševčíková, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 41. jednání rady
města

Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 41. jednání rady města.

� 2. Obecně závazná vyhláška města Nové
Hrady o místním poplatku za užívání
veřejného prostranství

Rada města souhlasí s předloženým návr-
hem Obecně závazné vyhlášky města Nové
Hrady o místním poplatku za užívání veřej-
ného prostranství a postupuje návrh k pro-
jednání zastupitelstvu města.

(Rada města projednala návrh znění Obecně
závazné vyhlášky města Nové Hrady o míst-
ním poplatku za užívání veřejného prostran-
ství. Nový návrh obecně závazné vyhlášky
zapracovává podněty ze strany platné legis-
lativy a zpřesňuje seznam pozemků, na kte-
rých lze poplatek vyměřit. Výše poplatků se
nemění.)

� 3. Obecně závazná vyhláška města Nové
Hrady o místním poplatku ze psů

Rada města souhlasí s předloženým návr-
hem Obecně závazné vyhlášky města Nové
Hrady o místním poplatku ze psů a postupu-
je návrh k projednání zastupitelstvu města.

(Rada města projednala návrh znění Obecně
závazné vyhlášky města Nové Hrady o míst-
ním poplatku ze psů. Nový návrh obecně
závazné vyhlášky zapracovává podněty ze
strany platné legislativy. Výše poplatků se
nemění.)

� 4. Obecně závazná vyhláška města Nové
Hrady o místním poplatku z pobytu

Rada města souhlasí s předloženým návr-
hem Obecně závazné vyhlášky města Nové
Hrady o místním poplatku z pobytu a po-
stupuje návrh k projednání zastupitelstvu
města.

(Rada města projednala návrh znění Obecně
závazné vyhlášky města Nové Hrady o míst-
ním poplatku z pobytu. Nový návrh obecně
závazné vyhlášky zapracovává podněty ze
strany platné legislativy a nově zvyšuje saz-
bu na 25 Kč za každý započatý den pobytu.)

� 5. Obecně závazná vyhláška města Nové
Hrady o místním poplatku za obecní
systém odpadového hospodářství
Rada města souhlasí s předloženým návr-
hem Obecně závazné vyhlášky města Nové
Hrady o místním poplatku za obecní systém
odpadového hospodářství a postupuje návrh
k projednání zastupitelstvu města.

(Rada města projednala návrh znění Obecně
závazné vyhlášky města Nové Hrady o míst-
ním poplatku za obecní systém odpadového
hospodářství. Nový návrh obecně závazné
vyhlášky zapracovává podněty ze strany
platné legislativy a nově připouští osvobo-
zení od poplatku mimo jiné pro osoby s tr-
valým pobytem ve městě či osadách,
kterým poplatková povinnost vznikla z dů-
vodu vlastnictví nemovité věci zahrnující
byt, rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou
rekreaci, dále umožňuje osvobození pro stu-
dující v zahraničí (více než 6 měsíců v roce)
a pro osoby trvale žijící v zahraničí (mini-
málně 9 měsíců nepřetržitě). Poplatek za fy-
zickou osobu, která je přihlášená ve městě
zůstává, až na vyjmenované výjimky a další
osvobození a úlevy (např. zdravotní po-
stižení, děti v dětských domovech apod.),
nezměněn.)

� 6. Vodné a stočné 2024 – ČEVAK a.s.
Rada města bere na vědomí návrhy kalkula-
ce vodného a stočného pro rok 2024 od spo-
lečnosti ČEVAK, a.s. České Budějovice.
Rada města postupuje návrh k projednání na
jednání zastupitelstva města s doporučením
schválit předložený návrh.

(Rada projednala plánovanou kalkulaci
ceny vody (pitné, odpadní) pro kalendářní
rok 2024. Provozovatel ČEVAK a.s. před-
ložil na základě výběrového řízení variantu
kalkulace, která předpokládá cenu (jedno-
složková cena) 35,05 Kč/m3 (bez DPH)
u vody pitné a cenu 34.97 Kč/m3 (bez DPH)
u vody odpadní. Celkově tedy dochází k na-
výšení o 17.29% (10,32 Kč). Navýšení ceny
vychází z výsledku výběrového řízení, kdy
oproti roku 2023 došlo k navýšení položky
na opravy vodohospodářského majetku
(z původních 447 295 na 800 000 Kč) a
úpravy pachtovného na úroveň roku 2022
(pro rok 2023 bylo z rozhodnutí zastupitel-
stva z důvodu krize a zájmu podpořit v době
krize občany sníženo nájemné o 745 800 Kč
- s ohledem na nutnost dodržení povinné
průběžné obnovy vodohospodářského ma-
jetku, kdy je pachtovné používáno k jeho
postupné obnově, je však dlouhodobě ne-
udržitelné, aby tato částka zůstávala pod
stanoveným limitem, jinak by ji muselo
město NH hradit z vlastního rozpočtu). Přes
výše uvedené navýšení ceny zůstává cena
vodného a stočného v porovnání s okolními
městy srovnatelné velikosti velmi výhodná,
k čemuž přispělo i proběhlé výběrové řízení
(reálné snížení o cca. 5 Kč/m3).)

� 7. Žádost o schválení odměny ředitelce
MŠ Nové Hrady

Rada města bere na vědomí informaci o vy-
placení odměn zaměstnancům MŠ Nové

Hrady a schvaluje odměnu ředitelce MŠ
Nové Hrady dle návrhu.
(Rada obdržela od ředitelky MŠ Nové Hra-
dy informaci o výplatě odměn za 2. pololetí
roku 2023 a žádost o schválení výše odmě-
ny pro ředitelce MŠ Nové Hrady.)

ZÁPIS  z 6.  veřejného zasedání
Zastupitelstva města Nových Hradů
konaného dne 21. listopadu 2023

Přítomni:
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomáško-
vá, Bc. Josef Vochoska.
Omluveni: Petr Michale.

Celkem bylo přítomno 14 členů.

Zapisovatelka: Bc. Ilona Volfová
– referentka městského úřadu.

Pan starosta zahájil zasedání, které se kona-
lo od 18:00 hodin v sále Kulturně-spolkového
domu v Nových Hradech. Bylo přítomno 14 čle-
nů zastupitelstva, tj. nadpoloviční většina, a
zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Pan starosta uvedl, že návrh programu
včetně materiálů byl zastupitelům zaslán a

dotázal se, zda má někdo další návrh na do-
plnění bodu do programu jednání.

Ing. Dorschner (předseda Kontrolního vý-
boru Zastupitelstva města Nových Hradů)
požádal o doplnění bodu: Zpráva kontrolního
výboru.

Tento bod byl doplněn do programu jedná-
ní pod číslem 5.

Pan starosta nechal hlasovat o programu
jednání.

Návrh programu:
1. Kontrola usnesení
2. Dispozice s majetkem
3. Rozpočtové změny
4. Stanovení průzkumného území

pro průzkum ložiska vyhrazeného nerostu
– Nakolice

5. Zpráva kontrolního výboru
6. Interpelace
7. Diskuse
8. Závěr a usnesení

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Franti-
šek Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vo-
choska.
Proti 0
Zdržel se 0
Pan starosta navrhl složení návrhové komi-

se, a to: Mgr. Michal Jarolímek, Ladislav Dus-
piva, Ing. František Štangl.

Návrhová komise byla schválena. - 12 hla-
sy. Předsedou komise byl zvolen Mgr. Michal
Jarolímek.

INFORMACE Z RADNICE
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Hlasování:
Pro 12
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ing. Pavel Hamberger, Mgr.
Vladimír Hokr, Jan Kollmann, Martina Kourko-
vá, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing.
František Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Jo-
sef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 2
Ladislav Duspiva, Mgr. Michal Jarolímek.

Dále pan starosta navrhl ověřovatele zápi-
su z 6. jednání zastupitelstva: Ivan Dorotovič,
Ing. Pavel Hamberger.

Hlasování:
Pro 12
Ing. Ladislava Bártová, Ing. Zdeněk Dorschner,
Ladislav Duspiva, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 2
Ivan Dorotovič, Ing. Pavel Hamberger.

Ověřovatelé zápisu byli schváleni dle návr-
hu. – 12 hlasy.

Pan starosta konstatoval, že zápis z před-
chozího jednání byl zveřejněn na úřední desce
a webových stránkách města.

� 1. Kontrola usnesení z 5. zasedání
zastupitelstva ze dne 22.8.2023
Kontrolu usnesení z 5. jednání zastupitel-

stva přednesl přítomným starosta města Mgr.
Hokr.

Zastupitelstvo města bere na vědomí kon-
trolu usnesení z 5. zasedání zastupitelstva
(22.08.2023). – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 2. Dispozice s majetkem

2.1 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
věcného břemene – Byňov par. 2410/4
– kabel NN

Pan starosta uvedl, že se jedná se o návrh
smlouvy o smlouvě budoucí na akci "Byňov
par. 2410/4 - kabel NN", kdy se jedná o připo-
jení pozemku v lokalitě za hřištěm v Byňově.

Jednorázová úhrada činí 9 200 Kč.
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu

č.: CB-001030085917/001-FIRA o budoucí
smlouvě o zřízení věcného břemene na akci:
Byňov par. 2410/4 - kabel NN a pověřuje sta-
rostu podpisem. –  14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0

2.2 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
služebnosti – 16010-066349 VPIC N. Hrady
(CB), křiž. II/154, přel. SEK (Komunikační
vedení a zařízení)

Pan starosta uvedl, že se jedná o žádost
společnosti CETIN a.s., ohledně smlouvy
o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti. Jed-
ná se o komunikační vedení a zařízení, které
bude v prostoru budoucí kruhové křižovatky u
benzínové stanice.

Jednorázová úhrada činí 17 600 Kč.
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu

č.: 16010-066349 o budoucí smlouvě o zřízení
věcného břemene na akci: VPIC N. Hrady
(CB), křiž. II/154, přel. SEK (Komunikační
vedení a zařízení) a pověřuje starostu podpi-
sem. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0

2.3 Nabídka kupní ceny – ÚZSVM
(k.ú. Nakolice, p.č. 1429/2)

Jedná se o návrh koupě pozemku, který by
město koupilo od ČR - Úřadu pro zastupování
státu ve věcech majetkových.

Tento pozemek navazuje na Nakolický sál
a byl rozdělený geometrickým plánem na dvě
části. První část, která se nachází v zadní části,
by koupilo město a druhou část si případně
mohou dokoupit sousední vlastníci.

Výměra pozemku činí 125 m2 a kupní cena je
stanovena dle znaleckého posudku na 78 000 Kč.
Tato částka se zdá být vysoká, ale strategicky je
tento pozemek pro město důležité vlastnit z dů-
vodu jeho přístupu, údržby a uložení septiku,
který se zde nachází.

Pan Duspiva se dotazoval na možnou smě-
nu pozemku.

Pan starosta odpověděl, že směny s Úřa-
dem pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých jsou ve stejné rovině. Město by muselo
nabídnout ke směně stavební pozemky ve stej-
né lokalitě, navíc úřad pro zastupování státu
nemá o tyto pozemky zájem. V ceně pozemku
se Státní pozemkový úřad tolik neliší, když v
této lokalitě i nestavební pozemky nabízel stát
k prodeji za 300 Kč/m2 a více.

Bc. Vochoska se dotazoval na možnost za-
slání znaleckého posudku a dále uvedl, že
ceny od státu jsou jasně dané.

Pan starosta odpověděl, že znalecký posu-
dek je k dispozici u ÚZSVM a bude zaslán.

Zastupitelstvo města schvaluje úplatný
převod části pozemku KN 1429, k.ú. Nakolice
(dle GP č. 217-99 Fi/2023 se jedná o pozemek
parc.č. KN 1429/2) o výměře 125 m2 od Úřadu
pro zastupování státu ve věcech majetkových
za částku 78.000 Kč. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

2.4 Bezúplatný převod pozemků – Lesy ČR
Jedná se o schválení podání žádosti o bez-

úplatný převod pozemků od státního podniku
Lesy ČR, které se nachází v Nových Hradech
v Zahradní čtvrti a v části začátku Sídliště
míru.

Ing. Štangl se dotazoval, jaká je šance tyto
pozemky bezúplatně získat, když jinak by
byla jejich pořizovací cena velmi vysoká.

Pan Starosta odpověděl, že v této věci
dlouhodobě jedná pan místostarosta s místní
Správou Lesů ČR - Nové Hrady. Věci jsou
předjednány a pokud se jedná o pozemky,
které vedou pod komunikacemi, lze je takto
získat.

Závěrem pan starosta uvedl, že se správou
lesů se dále jedná o pozemcích v lokalitě Sídliš-
tě míru, kde se tyto pozemky budou oddělovat
geometrickým plánem. Rozdělené pozemky
pod komunikacemi lze získat bezúplatně, os-
tatní plochy se budou řešit nákupem.

Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný
převod pozemků parc. č. 259/26 o výměře
1169 m2, parc. č. 259/53 o výměře 57 m2, parc.
č. 259/55 o výměře 284 m2, parc. č. 259/56 o
výměře 444 m2, parc. č. 259/57 o výměře 196
m2, parc. č. 259/58 o výměře 875 m2, parc. č.
259/68 o výměře 279 m2, parc. č. 259/69 o vý-
měře 242 m2 a parc. č. 811/3 o výměře 337 m2,
vše v k.ú. Nové Hrady od Lesy České republi-
ky, s.p. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 3. Rozpočtové změny
Rozpočtové opatření č. 8/2023, č. 9/2023,

č. 10/2023
Pan starosta informoval o rozpočtových

opatřeních č. 8/2023, č. 9/2023 a č. 10/2023,
která byla schválena radou.
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Zastupitelstvo města bere na vědomí rozpoč-
tová opatření č. 8/2023, č. 9/2023, č.10/2023. –
14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Franti-
šek Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vo-
choska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 4. Stanovení průzkumného území pro
průzkum ložiska vyhrazeného nerostu
– Nakolice
Pan starosta zopakoval informace z minu-

lého jednání zastupitelstva města a opětovně
informoval o jednání s Ministerstvem životní-
ho prostředí ČR ve věci žádosti státního pod-
niku DIAMO o stanovení průzkumného
území pro ložiska vyhrazeného nerostu - Na-
kolice.

Ministerstvo oznámilo v červnu 2023, že
ve věci bude konat a vyzvalo město k vyjádře-
ní. Na základě vyjádření města, že stanovisko
nevydá z důvodu nedostatku informací k celé
věci, Ministerstvo životního prostředí zahájilo
jednání s dotčenými úřady (město Nové Hra-
dy, zástupci s.p. DIAMO, Geologické služby,
CHKO Třeboňsko, zástupci jiných úřadů).

Pracovnice ministerstva informovala účast-
níky o negativních vyjádřeních orgánů životní-
ho prostředí. V rámci tohoto jednání město
vzneslo mnoho dotazů ohledně možných do-
padů pro město, na krajinu, způsob jednání
s vlastníky pozemků na české i rakouské stra-
ně. Město také upozorňovalo na vytvořenou
územní rezervu Jihočeského kraje na již v mi-
nulosti plánovanou cestu Sankt Pölten -
Krems - Nové Hrady - České Budějovice (přes
Nakolice, Vyšné), kdy od tohoto záměru bylo
upuštěno z důvodu, kdy se v dané lokalitě na-
cházejí rašeliniště.

Všechny námitky města byly zaznamená-
ny do protokolu.

V ten samý den proběhlo jednání zastupi-
telstva, kde se k danému tématu jednomyslně
vyjádřilo zastupitelstvo města a vydalo usne-
sení o nesouhlasu s touto aktivitou. Usnesení
bylo zasláno na Ministerstvo životního pros-
tředí ČR.

Pan starosta uvedl, že stát ve svém záměru
deklaruje, že se jedná o průzkumné práce
ohledně strategických surovin a dle nařízení
vlády má státní podnik zmapovat veškerá
ložiska těchto surovin v celé zemi.

V případě, že se v nějaké lokalitě ložisko
nachází, podá informaci, o jak velké ložisko se
jedná a zda a v jakém množství by se zde pro-
váděla těžba.

Pan starosta uvedl, že, aby mohly být tyto
průzkumné práce prováděny, musí být stano-
veno Ministerstvem životního prostředí prů-
zkumné území, kterého se tato aktivita týká.

Na konci měsíce října bylo městu doručeno
Rozhodnutí Ministerstva životního prostředí o
stanovení průzkumného území pro průzkum
ložiska vyhrazeného nerostu Nakolice.

V odůvodnění ministerstvo uvedlo, že po
zvážení všech podkladů dospělo k závěru, že
veřejný zájem deklarovaný vládou ČR na prů-
zkumu kritických surovin převáží další veřej-
né zájmy deklarované dotčenými orgány
státní správy a účastníkem řízení (město Nové
Hrady). Nenastal tedy důvod k zamítnutí
žádosti. Ministerstvo proto vyhovělo žadateli
a průzkumné území Nakolice stanovilo, a to
s dobou platnosti 5 let.

Pan starosta uvedl, že na základě tohoto
rozhodnutí by mělo dojít v průběhu 5 let k dal-
ším jednání, a to i jednání s vlastníky pozemků.
V navrhovaném usnesení je zakomponováno,
že město Nové Hrady tyto své pozemky nepos-
kytne.

Záměrem města je dále se účastnit dal-
ších jednání a celou akci zastavit hned v pr-
vopočátku.

Pan starosta uvedl, že k celé věci se budou
vyjadřovat i ostatní vlastníci pozemků.

Město již navázalo spolupráci s rakouskou
stranou a místními starosty a v rámci jednání
Sdružení Růže jako mikroregionu budou pro-
bíhat jednání.

Pan starosta navrhoval zakomponovat do
usnesení, že veškerá stanoviska, která bude
město Nové Hrady vydávat, budou předkládá-
na zastupitelstvu, a to o nich bude rozhodovat.
Jako další variantu navrhl sestavení pracovní
skupiny, která ve věci bude jednat.

Pan Dorschner se dotazoval na území, kte-
ré zaujímají Lesy ČR.

Pan starosta odpověděl, že s Lesy ČR (lesní
správa Nové Hrady) bylo o tomto jednáno a
sdělily, že nebyly od Ministerstva životního
prostředí k jednání pozváni z důvodu, že
s vlastníky se bude jednat až nyní.

Pan místostarosta Kollmann doplnil, že
bylo osloveno i ředitelství Lesy ČR v Hradci
Králové.

Ing. Štangl uvedl, že zájmové území je
314 ha a navrhoval pověřit radu města k zadá-
ní identifikace vlastníků nemovitostí. 1/3 po-
zemků je ve vlastnictví města Nové Hrady,
Lesy ČR jsou dalšími významnými vlastníky a
měli by být známi i ostatní vlastníci.

Dále Ing. Štangl uvedl, že některé popsa-
né práce jsou neinvazivní, kterým bránit
nemůžeme, a poté práce invazivní (vyhotove-
ní rýh, vrtání), a tam mohou vlastníci s těmito
pracemi nesouhlasit. Závěrem se Ing. Štangl
dotazoval, jaké rakouské obci přináleží poze-
mky na rakouské straně, když v rámci ČR se
jedná o obec Nové Hrady, kdy část je k.ú. Na-
kolice a část je k.ú. Vyšné.

Pan starosta odpověděl, že na rakouské
straně je jedná o obec Großdietmanns a v malé
části též Unserfrau-Altweitra. Oba starostové
těchto obcí budou přítomni na domluveném
jednání. Po tomto jednání bude jasné, kdo
všechno se do řízení zapojí.

Pan Duspiva se dotazoval, zda byl uplatňo-
ván opravný prostředek - rozklad do rozhod-
nutí.

Pan starosta odpověděl, že tato možnost
byla projednána, ale nenašel se žádný další ar-
gument, který by se dal v dané době použít,
když se rozhodovalo o stanovení průzkumné-
ho území.

Pan Duspiva odpověděl, že se mohlo argu-
mentovat tím, že nebyla oslovena rakouská
strana a dále poukázal na to, že toto rozhodnu-
tí může mít vliv při projednávání dalšího
územního plánu.

Pan starosta odpověděl, že v tomto řízení je
to takto v pořádku. Definovala se pouze hrani-
ce tohoto území a rakouská strana má být ze
strany MŽP a Diamo, s.p. informována v dal-
ším kole jednání. K územnímu plánu dodal, že
toto lze nyní těžko odhadnout, když další po-
stup v této věci určuje stát.

Pan Dorschner se dotazoval, do jaké míry
může stát určit, zda se zde průzkum bude pro-
vádět.

Pan starosta odpověděl, že stát by musel
vlastníkovi deklarovat vyšší zájem, než je
vlastnické právo.

Pan Duspiva doplnil, že je zde problém
v tom, že se jedná o vyhrazené ložisko.

Ing. Smažík (občané) souhlasil s dosavad-
ním postupem a uvedl, že v současné době stát
určil pouze průzkumné území. Dále se domní-
vá, že v dané věci bude muset stát vypracovat
projekt na tyto práce (průzkumné vrty) a k to-
muto záměru bude muset být nařízeno další ří-
zení, kde se k tomuto záměru budou vyjadřovat
vlastníci pozemků. Až poté by státní úřady
průzkum povolovaly. V těchto řízeních budou
moci vlastnící podávat nesouhlasná stanoviska
tak, aby vznikla možnost zabránit průzkum-
ným vrtům.

Pan starosta uvedl, že město jako vlastník
podá opakovaně nesouhlasné stanovisko k to-
muto záměru a neposkytne své pozemky. Dále
uvedl, že souhlasí s tím, že město osloví ostat-
ní vlastníky, seznámí je s rozhodnutím státu a
nesouhlasného stanoviska města.

Pan Brychta (občané) za sebe i za Cech
svatého Huberta z.s. vyjádřil názor, že by bylo
dobré vytvoření pracovní skupiny, která se
této věci bude věnovat. Dále uvedl, že v dal-
ším nesouhlasu města by měla být nadefino-
vána ochrana životního prostředí. Mělo by se
upozornit na migraci zvěře (los evropský, kte-
rý zde migruje) a chráněné druhy zvěře (např.
rys ostrovid). Dále by měla být provedena stu-
die na vodu (dešťové srážky) v návaznosti na
novohradskou rybniční soustavu, když již
nyní zde situace není dobrá a je vidět úbytek
vody v krajině. Je zapotřebí připravit celý ten-
to soubor věcí a poté s nimi argumentovat.
Dále pan Brychta uvedl, že co se týče vlastní-
ků pozemků, souhlasí s tím, aby byli osloveni
a začalo se s nimi jednat, když jejich stanovis-
ka budou zásadní v dalších jednáních. Dále
navrhoval do dalšího jednání zapojení spolků
(např. Myslivecké sdružení Nové Hrady, Kra-
jina Novohradska aj.), aby se ukázala nevole
všech.

Pan starosta uvedl, že zásadní argument
zazněl už z Odboru životního prostředí MěÚ
Trhové Sviny. Město může k tomu přidat další
získané informace, ale zásadní je, že se město
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může opřít o vyjádření Odboru životního pros-
tředí MěÚ Trhové Sviny, které již v prvním
jednání bylo zamítavé.

Pan starosta uvedl, že jako primární teď
bude načerpat informace, oslovit vlastníky po-
zemků, zapojit do jednání rakouskou stranu a
domluvit se na vyslovení společného nesou-
hlasného postoje.

Pan Dorschner uvedl, že by bylo dobré po-
zvat zástupce st. podniku DIAMO, aby sdělil,
co vše bude tento záměr obnášet.

Pan starosta souhlasil s návrhem a uvedl,
že zástupci společnosti bude tato možnost na-
bídnuta. Jako taktičtější ale vidí jeho pozvání
až v momentu, kdy bude jasně známo, o co
bude Diamo žádat.

Ing. Smažík (občané) dodal, že nyní je pr-
votní záměr zkontaktovat vlastníky, zjistit je-
jich stanoviska a v zájmu všech znemožnit
průzkum.

Pan starosta seznámil zastupitele s navrho-
vaným usnesením.

Ing. Štangl uvedl, že s navrhovaným usne-
sením souhlasí a znovu zopakoval, že v sou-
časné době je důležité identifikovat vlastníky.
Závěrem se vyjádřil k navrhovaným pracím
v rozhodnutí ministerstva, když uvedl, že na
některé práce není třeba povolení, ale na inva-
zivní práce bude muset být vydáno. Poukázal
na vlastnictví města přístupových cest v ná-
vaznosti na přistavení techniky pro průzkum.
Závěrem Ing. Štangl uvedl, že postavení města
je v této pozici silné, ale zároveň je zřejmé, že
v případě rozhodnutí státu by Lesy ČR musely
dát pozemky k dispozici.

Pan starosta dal hlasovat o všech čtyřech
navrhovaných usneseních.

Zastupitelstvo města bere na vědomí Roz-
hodnutí Ministerstva životního prostředí ve
věci Stanovení průzkumného území pro prů-
zkum ložiska vyhrazeného nerostu - Nakolice
ze dne 18.10.2023.

Zastupitelstvo města bere na vědomí infor-
maci starosty města o informování sousedních
rakouských obcí ve věci Stanovení průzkumné-
ho území pro průzkum ložiska vyhrazeného ne-
rostu - Nakolice a pověřuje jej dalším jednáním.

Zastupitelstvo města schvaluje nesouhlas s
poskytnutím pozemků v majetku města Nové
Hrady k průzkumným aktivitám v rámci prů-
zkumného území pro průzkum ložiska vyhra-
zeného nerostu - Nakolice.

Zastupitelstvo města si vyhrazuje do své
výhradní působnosti rozhodování ve věci prů-
zkumného území pro průzkum ložiska vyhra-
zeného nerostu Nakolice. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 5. Zpráva Kontrolního výboru
Předseda kontrolního výboru Ing. Do-

rschner seznámil zastupitelé s provedenou
kontrolou Kontrolního výboru Zastupitelstva
města Nové Hrady.

Ing. Dorschner uvedl, že kontrola byla za-
měřena na přidělení bytu v domě č.p. 181
v roce 2022.

Při kontrole bylo zjištěno, že nebyly
doloženy všechny dokumenty, které měly být
součástí přihlášek. Dle KV zde došlo ke zvý-
hodnění uchazečky, která měla dodat doklad
o příjmech a ten nebyl součástí žádosti. Do-
klad byl doložen později, nebyl však aktuální,
tudíž uchazečce byly přiděleny preferenční
body navíc, které být přiděleny neměly.

Ing. Dorschner uvedl, že kontrolní výbor se
domnívá, že přidělení tohoto bytu bylo zmani-
pulované a netransparentní. Další uchazeči
tímto byli znevýhodněni, když doklad o příj-
mech doložili a preferenční body nezískali.

Dále Ing. Dorschner uvedl, že na jednání
kontrolního výboru byla pozvána předsedkyně
sociální komise MUDr. Návarová, která se vy-
jádřila za sociální komisi.

Na jednání byly kontrolním výborem navr-
hovány změny do systému přidělování bodů v
hodnotících kritériích při přidělování bytů
(zvýhodnění obyvatel žijících v Nových Hra-
dech zohlednění opakovaných žádostí).

Sociální komisí bylo sděleno, že některé
změny v kritériích při přidělování bytů bu-
dou změněny, avšak do dnešního dne se tak
nestalo.

Pan starosta uvedl, že sociální komise k to-
muto bodu jednala, dala doporučení radě, rada
toto doporučení přijala.

V momentu výzvy kontrolního výboru
o vyjádření k dané věci se sociální komise da-
nou věcí opětovně zabývala, celá věc se znovu
projednávala a řešila. Sociální komise se vy-
jádřila ke svému prvotnímu doporučení a
uvedla, že i po přezkoumání a novém projed-
nání zůstává její doporučení stejné. Z tohoto
důvodu není důvod k tomu, aby rada města
měnila své rozhodnutí.

Dále pan starosta uvedl, že v návrzích kon-
trolního výboru na změnu systému byla shoda.
Obecně je zájem všech najít balanc mezi sub-
jektivními a objektivními kritérii, a zároveň se
vyvarovat diskriminace. Pro finální verzi však
bude třeba upřesnit, jak velké může být zvý-
hodnění místních občanů, aby to nebylo nadří-
zenými orgány bráno jako diskriminující.

Závěrem pan starosta informoval o dalších
jednáních sociální komise, kde se řeší součas-
ná politika státu při vyplácení příspěvku na
bydlení, opakovaných žádostech žadatelů
apod.

Ing. Dorschner uvedl, že zde nešlo o body,
ale o to, že nebyl doložen doklad.

Bc. Vochoska uvedl, že toto není jednodu-
ché. Žádosti o byty jsou rozděleny na dvě čás-
ti. Jedna je pro sociálně slabší (II.) a druhá je
řešena soutěží (I.) a podle toho by se měly byty
přidělovat.

Pan starosta uvedl, že i při přidělování so-
ciálního bytu (II.) je i zde jedno z kritérií cena.

Dále informoval o rozdělování bytů do
typu I. a II. a o jednáních sociální komise při
přidělování bytů v DPS.

Ing. Kříha (občané) se dotazoval, jak je
možné, že když se na základě kontroly kon-
trolního výboru prokázalo, že žadateli byl při-
dělen byt neoprávněně, se nic nezmění a
dotazoval se, zda existuje institut, který by re-
vokoval původní přidělení bytu a byt se opě-
tovně zveřejnil.

Pan starost odpověděl, že rozhodnutí rady
je na základě doporučení sociální komise. Ta i
po opětovném projednání věci za svým roz-
hodnutím stojí. Rada tedy nemá důvod své
usnesení rušit.

Ing. Kříha uvedl, že žádné nové vyjádření
od sociální komise neviděl.

Pan starosta uvedl, že byl rozpor mezi vy-
jádřením MUDr. Návarové a zápisem kontrol-
ního výboru. Na základě podnětu kontrolního
výboru byly věci doplněny, napraveny, dopo-
ručení sociální komise se nezměnilo, tudíž
není důvod měnit rozhodnutí rady.

Pan starosta se dotazoval předsedy kon-
trolního výboru, zda zastupitelé dostanou zá-
pis kontrolního výboru, nebo zda má
připraven návrh na usnesení.

Ing. Dorschner uvedl že postačí, když za-
stupitelstvo města vezme na vědomí zápis
kontrolního výboru.

Zastupitelstvo města bere na vědomí infor-
maci předsedy Kontrolního výboru Zastupi-
telstva města Nových Hradů o provedených
kontrolách za první pololetí roku 2023. –
14 hlasy

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 6. Interpelace
Nebyla podána Interpelace.

� 7. Diskuze
Pan Duspiva se dotazoval na počet došlých

návrhů ke změně územního plánu.
Pan starosta odpověděl, že celkem došlo

15 žádostí do připravované změny č. 2. Tyto
návrhy byly předány panu architektu Daňkovi
k provedení prvotního posouzení. Následně
budou žadatelé svoláni a informování o finanč-
ní náročnosti a možnosti úspěchu jejich návrhů.
Bohužel do dnešního dne nebyla panem archi-
tektem sdělena finanční náročnost změny č. 1 a
tudíž se nemůže otevřít změna č. 2.

Dále se pan Duspiva dotazoval na možnost
domluvy s nájemci na pozemcích v zeměděl-
ské půdě (které jsou jako cesty). Nájemci toto
nedodržují a nějakým způsobem cesty obdělá-
vají. Tím zamezují další přistup majitelů se
dostat k jiným pozemkům. Jedná se o rybní-
ček Žebrák v Nakolicích, který mají pronajatý
sportovní rybáři, cesta je pravidelně každý rok
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přeoraná a rybáři nejsou schopni se k rybníku
dostat.

Pan starosta odpověděl, že pokud má ně-
kdo něco propachtováno a je na takový prob-
lém upozorněno, lze toto řešit v úpravě
pachtovní smlouvy. Pokud to pod smlouvu
není, vyzve se ten, kdo zde hospodaří, aby tuto
cestu zanechal přístupnou a uvedl jí do původ-
ního stavu.

Dále pan Duspiva upozornil na vjezd do
Byňovského lesa, když zde lidé jezdí po louce.
Žádal o ohraničení cest a jejich opravu.

Pan starosta odpověděl, že je vždy třeba se
ptát, kdo tam pro dřevo jezdí a zda jsou tam
nějaké dohody. Toto si musí ohlídat majitel.
K otázce na opravu cesty pan starosta uvedl,
že město nemá potřebné finance na opravu
všech cest.

Ing. Štangl se dotazoval na aktuální vývoj
deponií ohledně vysokopecních strusek.

Pan starosta uvedl, že od posledního jednání
zahájila šetření inspekce životního prostředí.
Inspekce si vyžádala materiály od stavebního
úřadu a po jejím prošetření věci bylo sděleno,
že na základě šetření je užití použitého materiá-
lu v souladu s platnou legislativou stavebního
zákona a inspekce zde neshledala nic, co by
mohla řešit.

Dále probíhá šetření o tom, jak dalece je sa-
motný materiál problematický a prozatím ni-
kdo nerozhodl, jak dalece škodlivý může být
materiál, který je zde takto deponovaný.

Dále k danému tématu pan starosta infor-
moval o doručení předžalobní výzvy společ-
nosti CEMMAX a.s., k úhradě 500 tisíc korun.
Město Nové Hrady a Mgr. V. Hokr má tuto
částku uhradit z důvodu vyjadřování se o tom,
že struska je škodlivá a je tím poškozováno
jméno firmy. Celá záležitost je řešena právním
zástupcem města.

Paní Princová (občané) se dotazovala na
rozbor strusky.

Pan starosta odpověděl, že z dané lokality
rozbor strusky dělala inspekce a další dělat ne-
chtěla, když se jedná o strusku stejnou.

Dále se paní Princová dotazovala na návrh
změny v územním plánu týkající se pískovny.

Pan starosta odpověděl, že tento návrh byl
předložen prostřednictvím politického usku-
pení a je to jeden z patnácti návrhů do změny.

Pan Duspiva se dotazoval na poplatky ko-
munálního odpadu a to, z jakého důvodu oby-
vatelé, kteří někde bydlí a platí za sebe, musí
platit ještě za další nemovitost, kterou v tom
samém katastru vlastní a žádný odpad zde ne-
produkují.

Pan starosta odpověděl, že toto plyne z na-
řízení státu. Pokud se jedná o objekt bydlení,
kde není nikdo trvale hlášen, je vlastník povi-
nen platit paušál. Jedná se o obranu státu vůči
pronajímatelům bytů a domů.

Dále pan starosta informoval o existenci
výjimek, které může správce poplatků v této
souvislosti provádět.

Pan Roule se dotazoval, z jakého důvodu
se neopravují prázdné městské byty (nad Apa-
tykou, v Husově ulici).

Pan starosta odpověděl, že na opravy mu-
sejí být finance. Některé prázdné byty jsou
v dezolátním stavu a musí se zde dělat projek-
tová dokumentace k jejich opravě. Tyto opra-
vy jsou náročné. Byty ve městě se opravují
postupně a dle možných financí.

Dále se pan Roule dotazoval na parkoviště
u autobusového nádraží, zda ho má město ješ-
tě v nájmu a zda se změnil stav s lékařem
v Nových Hradech.

Pan starosta odpověděl, že v současné době
má město toto parkoviště stále v pronájmu, ale
připravuje se vypovězení této plochy s ohle-
dem na probíhající jednání s Rezidencí Nové
Hrady. Ta má pronajato od města parkoviště
v horní části a po dohodě by si pronajala par-

koviště u nádraží. Horní parkoviště by zůstalo
pro potřeby města.

K dotazu ohledně lékařů a provozování lé-
kárny v N. Hradech pan starosta uvedl, že ne-
jsou žádné nové pozitivní informace. Jediná
aktuální informace je, že byl nájemcem vypo-
vězen pronájem prostoru lékárny a došlo
k ukončení smlouvy s panem Betuštiakem,
který měl tento prostor pronajatý. V současné
době je připravováno nové zveřejnění tohoto
záměru pronájmu.

Paní Cáplová (občané) se dotazovala na
koupi pozemku, o který v minulosti žádala.

Pan starosta odpověděl, že v minulém týd-
nu proběhlo jednání s panem architektem
Daňkem, který předložil územní studii, do
které se měly vyjádřit dotčené orgány. Město
jako samospráva při tomto jednání podalo ně-
jaké připomínky do této studie. V brzké době
by připomínky měly být panem architektem
ve studii zohledněny. Dle předběžných vý-
sledků by se tyto pozemky, o které bylo
zažádáno, mohly prodávat.

Pan Kříha (občané) se dotazoval, jakým
způsobem se provozují parkovací automaty,
kdo má na starost kontrolu, zda uživatel par-
koviště za toto platí a pokud nemá zaplaceno,
tak jak je sankciován.

Pan starosta uvedl, že jediný, kdo může
sankcionovat je Policie ČR. Vymahatelnost
města zde není. Funguje dohoda s Policie ČR
OOP T. Sviny, že probíhají namátkové kon-
troly, které probíhají i ve vyhrazených zónách,
kde je určeno parkování na povolení a kontro-
luje se dodržování dopravního značení.

Závěrem pan starosta informoval o dalším
jednání zastupitelstva, které se uskuteční
14.12.2023 v sálu Hotelu Máj.

� 8. Závěr a usnesení.
Závěrem pan starosta poděkoval všem za

účast.

Jednání bylo ukončeno ve 20.37 hodin.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 8

Informace z novohradské radnice
Vážení spoluobčané,
před samotným informováním o důležitých událostech, akcích a

schválení rozpočtu mi dovolte, abych Vám ještě jednou popřál vše dob-
ré do roku 2024. Přeji Vám především hodně zdraví, dobré nálady a
krásných okamžiků s Vašimi blízkými. Věřím, že se v průběhu roku bu-
deme setkávat při pěkných akcích i jiných příležitostech. Stejně jako
v minulých letech Vám budeme samozřejmě k dispozici i k řešení růz-
ných podnětů či problémů, pokud tedy nějaká podobná situace nastane,
neváhejte a kontaktujte přímo mě nebo další zástupce města či úřadu.

Rozpočet města na rok 2024
Městský rozpočet je nejdůležitějším „zákonem“ pro fungování měs-

ta pro daný rok. Přestože i v průběhu roku dochází k jeho drobným
úpravám (zejména ve vazbě na schválené dotace), je důležité dobře na-
stavit hlavní priority a dát jistotu i zřizovaným organizacím, aby bylo
jasné, s jakými prostředky budou hospodařit.

Rok 2023 nebyl nijak složitý z hlediska počtu realizovaných inves-
tic. Pokračovali jsme v rekonstrukci osadní místnosti (lidově „KD“)
v Byňově, probíhaly aktivity spojené se vstupy do bytových domů a
opravy kanalizace v Zahradní čtvrti, doplnili jsme dětská hřiště ve měs-
tě i osadách a řešili i další drobné opravy na chodnících, komunikacích
či městských nemovitostech. Zejména jsme se ale snažili zajistit pros-

tředky pro aktivity na rok následující. Hlavní již schválenou dotací
s realizací v první polovině roku 2024 je výstavba vodovodu v Údolí,
máme však v prvním kole schválení i pro další projekty (veřejná pros-
tranství, opravy střechy kovárny ad.). Připravovali jsme též projektové
dokumentace k dalším investičním akcím. U některých již bylo vydáno
stavební povolení (rekonstrukce kanalizace a vodovodu v Zahradní
čtvrti II. a III. etapa s modernizací chodníků, parkovacích stání i
veřejného osvětlení), u některých máme za sebou prvotní schválení a
budeme řešit stavební povolení (např. chodník Jakule).

Vzhledem k tomu, že jsme se snažili finance zbytečně nerozhazo-
vat, věděli jsme, že do přípravy rozpočtu na rok 2024 půjdeme s docela
zajímavou „naspořenou“ částkou, kterou budeme moci použít na výše
uvedené i jiné akce a také k zajištění bezproblémového chodu města.

Parametry rozpočtu
Rozpočet se dlouhodobě snažíme nastavit vyrovnaně ve smyslu

příjmů a výdajů. K této vyrovnanosti používáme právě přebytek hospo-
daření z minulých let. Zároveň se ale snažíme pořád držet určitou rezer-
vu mimo rozpočet tak, abychom v případě nečekaných událostí či
dalšího schválení nějakých dotačních programů mohli reagovat a měli,
jak se lidově říká, kam sáhnout…

pokračování na str. 10
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Příjmy rozpočtu jsou stanoveny na 66 537 589 Kč. Daňovou výtěžnost
jsme nechali nastavenou trochu níže, než je státní odhad. Děláme to tak
každý rok. Pokud pak dojde k naplnění státní predikce (hlavně u příjmů
z DPH), máme na konci roku příjmy vyšší, což je dobré a projevuje se
to i v udržení rezervy rozpočtu pro další rok. V příjmech jsme veškeré
prostředky z nájemného z bytů i nebytových prostor nechali v rozpočtu
Technických služeb města (dále TSM) tak, aby docházelo k dalšímu
postupnému obnovování bytového fondu. Stejně tak příjmy z lesa bu-
dou v roce 2024 (a v následujících dvou letech) využity v rámci TSM, a
to k nákupu již objednaného víceúčelového nákladního vozu (sypač,
kontejnery ad.).

Celkové výdaje městského rozpočtu jsou stanoveny na 83 057 589 Kč.
Rozdíl mezi příjmy a výdaji dokrývá tzv. financování, které je tvořeno
z části přebytku hospodaření z minulých let. Pro nový rozpočet jsme
takto použili částku 18 000 000 Kč, z čehož 1 480 000 Kč jde na pokrytí
splátky úvěru za rekonstrukci hotelu Máj a zbylých 16 520 000 Kč pak
přímo do rozpočtu. Tímto krokem se rozpočet dostává do „vyrovnané-
ho“ stavu.

Mimo samotný rozpočet by nám díky dobrému hospodaření mělo
zůstat ještě dalších cca. 17 miliónů korun, které budeme moci použít
k dalším akcím.

Hlavní výdaje rozpočtu pro rok 2024
Mezi hlavní výdaje patří provozní dotace pro TSM (19,1 miliónu

Kč). K tomu ještě obdrží TSM další 2 milióny korun do investičního
fondu k pořízení nové techniky (ještě nad rámec nákupu víceúčelového
nákladního vozu), zejména pro lesní hospodářství a údržbu města. Pro-
vozní dotaci v tradiční výši obdrží i základní a mateřská škola (ZŠ
3.800.000 Kč, MŠ 1 543 000 Kč). Další výdaje jsou spojené se zajiště-
ním chodu městského úřadu a orgánů města, tradičně se nemění roz-
počtové položky pro kulturu, osadní výbory, hasičské jednotky či
podporu spolků (dotační program nabíral žádosti do 15.12., v lednu
proběhne kontrola žádostí a následně jejich hodnocení a schválení).

Rozpočet počítá i s péčí o městskou zeleň, s opravami chodníků a
komunikací, s opravami a doplňováním rozhlasu nebo veřejného osvět-
lení (nad rámec připravovaného projektu obnovy). Jasně je v rozpočtu
deklarována částka na další doplňování herních prvků na dětských hřiš-
tích a chtěli bychom vybudovat i workoutového hřiště. U workoutu se
pokusíme zajistit financování i z dotačních peněz, pokud by však
dotace nebyla vypsána, zafinancujeme vše z rozpočtu.

Nový rozpočet samozřejmě obsahuje i položky k přípravě již roz-
běhlých či nových projekčních akcí. Počítáme s pořízením stavební do-
kumentace pro nové parcely (Jižní město II. + Pod vodojemem), pro
rekonstrukci bytových domů (čp. 14), lékařského domu (lékárna, ordi-
nace a byt v Hradební ulici) či pro chodník s vodovodem směrem ke
Klondajku.

Investiční akce
Rozpočet počítá s financováním výstavby vodovodu v Údolí. Na

tuto akci jsme získali i dotaci z Jihočeského kraje a realizace by měla
po podpisu smlouvy začít ihned po Novém roce. Další investiční akce
jsou taktéž řešeny formou dotací a k jejich financování bude použita
položka vnitřní rezervy rozpočtu, která se používá k akcím, u kterých
teprve dojde k podpisu dotační smlouvy. Příslib financování však
máme k modernizaci veřejného osvětlení (5,5M celkové náklady, dota-
ce cca. 2,3M), revitalizaci veřejných prostranství (u školní družiny
v NH + náves Obora – rozpočet 1,44M, dotace 1,37M), opravě střechy
kovárny (II. etapa - rozpočet 2,6M, dotace 1,9M) a rekonstrukci sálu
v Nakolicích a dovybavení sálu hotelu Máj (praktikáble) a KD v Byňo-
vě (vybavení kuchyňky).

V letech 2024 a 2025 nás čeká velká společná akce s Jihočeským
krajem. Bude se stavět nová kruhová křižovatka u benzinky a bude též
realizována oprava komunikace od pumpy do města + průtah městem
až po tzv. lesáckou bytovku ve Vitorazské ulici. V lednu 2024 by mělo
být vyhlášeno výběrové řízení, poté bude jasné, jaký zhotovitel, za ko-
lik peněz a v jakých termínech bude realizovat nejenom krajskou část
akce, ale i stavební části, které v rámci společného postupu financuje
město (vodovod, oprava kanalizace, veřejné osvětlení a chodníky).

V průběhu prosince 2023 navíc ještě podáme žádosti o dotace na
další akce. Nejdůležitější bude projekt na připojení vrtu HV3 (předpo-
klad nákladů 4,4M, dotace 2,2M), který by přinesl nezávislost na vodě
z Jedlice (tím bychom mohli postupně tento jedlický vodovod začít
opravovat). Další projekty se týkají zpracování energetické koncepce a
energetického managementu pro město. V průběhu ledna by se také
mělo rozhodnout o podmínkách dotace k rekonstrukci tělocvičny (za-
teplení, fotovoltaika ad.). Počítáme však také s podáním žádostí a jejich
případným kofinancováním v rámci grantového programu Jihočeského
kraje a také s novým programovacím obdobím přeshraničních programů
(kultura, spolupráce obcí a spolků, cestovní ruch, sport).

Na všechny tyto akce máme uvnitř rozpočtu položku se zarezervo-
vanou částkou ve výši cca. 13 miliónů korun. Použít však můžeme i již
zmiňovanou mimorozpočtovou rezervu ve výši cca. 17 miliónů.

Když k tomu připočteme ještě částku cca. 8 000 000 Kč, kterou
máme na samostatném fondu pro obnovu vodohospodářského majet-
ku, myslím si, že máme opravdu velké finanční zázemí k realizaci
navržených akcí.

Jsem rád, že navržený rozpočet doporučila ke schválení Finanční
komise Rady města N. Hradů a taktéž Finanční výbor Zastupitelstva
města N. Hradů. I při jednání zastupitelstva byl rozpočet společně od-
souhlasen a jsem rád, že i opoziční zastupitelé jej vnímali jako dobře
připravený. Od ledna 2024 tak nastane to nejdůležitější – přetvořit tento
náročný plán v realitu. Věřím, že i při realizaci spojíme své síly a že
drtivou část zvládneme.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

Jednání s rakouskými kolegy – průzkumné ložisko Nakolice
Na 21. prosince 2023 bylo domluveno jednání s rakouskými kolegy

z obcí Grossdietmanns a Unserfrau-Altweitra ve věci plánovaného zá-
měru státního podniku DIAMO prozkoumat ložisko Nakolice (granit,
živec ad.). Dle dohody jsem rakouské starosty a zástupce osady Hohen-
berg informoval o průběhu projednání žádosti a o zamítavém postoji
města N. Hrady k této aktivitě. Díky rozhovoru, který jsem již v listo-
padu poskytl rakouskému deníku NÖN, došlo již tehdy k částečnému
uklidnění rakouských sousedů. Bylo však důležité i osobně si vyjas-
nit, co lze v dané věci společně udělat. Někteří naši občané také infor-
mace poskytli rakouskému poslanci R. Silvanovi, který podal dotaz
(interpelaci) spolkové ministryně pro ochranu klimatu, životní pros-
tředí, energie, mobilitu, inovace a technologie L. Gessler.

S rakouskými kolegy jsme se domluvili na dalším společném po-
stupu, kterým bychom rádi zabránili realizaci průzkumu ze strany
DIAMO s. p. již v první fázi jejich záměru. Na české straně budeme
v lednu oslovovat majitele pozemků a budeme se i s nimi snažit najít
cestu, jak neumožnit na většině pozemků jakoukoliv průzkumnou
aktivitu.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

pokračování ze str. 9
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Doprava pro léky
N. Hrady–T. Sviny

LÉKOBUS
s platností od 1.12.2023

odjezd z N. Hradu
(parkovište na autobus. nádraží):

Středa: 9.30 h
(odjezd z T. Svin zpět cca. 10.30 h)

Kontaktní telefon:
386 101 010, 603 882 342

SVOZ ODPADU
V ROCE 2024

− V roce 2024 svoz směsného komunálního
odpadu zůstává beze změny, tzn. „vývoz
popelnic“ bude probíhat každý týden ve
ČTVRTEK a to i při svátcích připada-
jících na tento den.

− Biologicky rozložitelný komunální odpad
v roce 2024, svoz „BRKO - BIO“ bude
probíhat JEDNOU ZA ČTRNÁCT DNÍ
V PÁTEK V LICHÝ TÝDEN
v období: od 29.03. do 28.11.2024

− U komodit tříděného odpadu zůstává
doba svozu nezměněna
– viz. svozový plán.

− SBĚRNÝ DVŮR – provozní doba:
Středa, Neděle 14.00 – 17.00 hod.

Kontakty pro bližší informace:

Mgr. Adéla Pixová
tel. 774 743 470, pixova@mas.sdruzeniruze.cz

Jaroslav Zeman, Dis.
tel. 602 468 377, zeman@mas.sdruzeniruze.cz



12 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ leden 2024

Veřejný prostor je každého z nás
V polovině loňského listopadu jsem uskutečnila prezentační a diskusní akci s názvem „Ve-

řejná prostranství v našem městě“ a pozvala na ni nejen veřejnost, ale i členy městské Komise
pro kulturu, cestovní ruch a podnikání a ředitele TSM N. Hrady. Mým záměrem bylo ve vzájem-
né diskusi „odhalit“ a poukázat na nehezká místa v novohradském veřejném prostoru a hledat
možnosti ke změnám. Další důvod mé snahy o diskusi k veřejným prostranstvím je i téma umění
ve veřejném prostoru, a to dříve, než se s nějakým zásahem začne či vznikne umělecký projekt
(a bude podložen obhajitelnými financemi). Myslím si totiž, že na začátku změn by měla být do-
poručení nejen urbanisty a umělce, ale i zájem aktivních a kultivovaných občanů, aby pak vedení
města dělalo úpravami a změnami radost všem.

Na fotografiích je několik „nešvarů“ z veřejného prostoru, o kterých jsem informovala na lis-
topadovém setkání, a ke kterým byla následně diskuse. V dalším zpravodaji bych uveřejnila ně-
kolik míst a „nápadů“, kde a jak by to mohlo být hezčí díky umění (sochy, malby, originální
mobiliář atd.). Druhé setkání plánuji na polovinu března, ale pokud máte nějaké dotazy k tématu
či cokoli věcného a inspirativního, ráda zodpovím a Vaše podněty přidám k těm svým.

Základní závěr z prvního setkání byl ten, že je nezbytné vytvořit koncepci pro celé město, kde
bude odpovězeno na otázky: Jak má veřejný prostor vypadat a co je cílem?, Co je vhodné a kde?,
Potřebujeme plán výsadby a péče o veřejnou zeleň?, Jak nepokazit ráz historického centra?, Jak
zacházet s „venkovním uměním“?. Zkrátka vědět několik kroků dopředu, co chceme a jak to má
„vypadat“ (až to bude hotové).

Děkuji za zájem o věci veřejné a za inspirativní diskusi.
K. Jarolímková, KIC Nové Hrady

Obložená budova radnice cedulemi budí do-
jem hospody, nikoli instituce, ze které se řídí
město

Vpravo text pro levooké a vpravo pro pravoo-
ké aneb když dvě cedule informují totéž

Místo mezi třemi významnými budovami měs-
ta se již trochu vylepšilo, ale k dokonalosti chy-
bí ještě dost kroků

Péče o plakátovací plochy dá zabrat, když se
správně nepoužívá, tak vypadá zánovní plaká-
tovací plocha po stržení nalepených plakátů

Kolostavy na náměstí bez ladu a skladu. Ně-
kde moc a jinde málo

Copak je to za papírky...? Kousek od vchodu
k chodníčku ke Koželužně

Na parkovišti u hotelu Máj stojí „něco“ oranžové-
ho rozbitého

Odpadkových košů ve městě je několik druhů a
hodně z nich již dosloužilo

Proč by tento interaktivní panel s poleny ne-mohl
stát jinde a vhodněji?

Rozbitý a věčně pomočený keramický koš u ka-
pličky – již byl odstraněn
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Masopustní schůzka
Masopustní spolek Nové Hrady zve všechny účastníky Maso-

pustu Nové Hrady na druhou schůzku, která se koná v sobotu dne
20.1.2024 od 17 hod. v hotelu Máj. Tímto zveme i Masopustní vete-
rány, kteří se chtějí podílet na oslavách 70 let od založení Novohrad-
ského Masopustu, které proběhnou v sobotu 10.2.2024 před radnicí.

Novohradský masopust
Zveme vás na Novohradský Masopust,
který se koná ve dnech 10.–11. 2. 2024
Program:
Sobota 10. 2. 2024
začátek v 8 hod. na náměstí – koleda Růžičková, Jalovcová
a Slaměná městem, hrají Písečanka, Kamenická 4-ka a Kameňáci,
od 19 hod. taneční zábava v hotelu Máj, hrají Jižani a Midi,
připravena bohatá tombola, vstupné 200 Kč.

Neděle 11. 2. 2024
začátek v 8,30 hod. – koleda Růžičková, Jalovcová a Slaměná
městem, hrají Písečanka, Kamenická 4-ka a Kameňáci.
Po skončení koledy pohřbení Masopusta v hotelu Máj,
k tanci a poslechu hraje Veselá muzika.

Srdečně zve Masopustní spolek

Masopustní trasy 2024
¡ Sobota 10.2.2024
Koleda Růžičková (žlutá trasa)
− Začíná u autobusového nádraží (čp. 475 a 476), přesouvá se k čp. 294, bytovky ŽPSV,

Vilová čtvrť (čp. 194, 193, 238–235, 182, 320) směr Olejový rybník + pan Winsberger
(poté vypomáhají Zahradní čtvrť – paneláky U Hřiště)

− ±13.00 h přesun ke hřbitovu – položení věnců, společný pochod všech koled ulicí Vitorazská
− Ulicí Pod Vodárnou (čp. 349), Vilová čtvrť (včetně čp. 281, 280) směr Rota,

přesun k novým zástavbám za Rotou., nové zástavby u rybníka Olejový.
Přesun Vilová čtvrť (čp. 304) směrem nahoru k Rotě – končí u čp. 195

− Přesun ke hřbitovu – společný pochod do hotelu Máj

Koleda Jalovcová (modrá trasa)
− Začíná u p. Tuschera, celá Zahradní čtvrť, dům s peč. službou, ulicí směr Flop

(poté vypomáhají Zahradní čtvrť – paneláky U Hřiště)
− ±13.00 h přesun ke hřbitovu – položení věnců, společný pochod všech koled ulicí Vitorazská
− Ulice Pod Zámeckým (čp. 207) spodní ulice Pod Zámeckým (čp. 460, 441–507)
− Přesun ke hřbitovu – společný pochod do hotelu Máj

Koleda Slaměná (zelená trasa)
− Ulicí Vitorazská, bytovky (čp. 334, 335), Zahradní čtvrť (čp. 230, 298), Sídliště Míru,

Vitorazská čp. 168 a 412 (poté vypomáhají Zahradní čtvrť – paneláky U Hřiště)
− ±13.00 h přesun ke hřbitovu – položení věnců, společný pochod všech koled ulicí Vitorazská
− Pokračují do ulice Vilová čtvrť (čp. 325–212), ulice Polní, Vitorazská (čp. 453–361),

horní ulice Pod Zámeckým (čp. 440–462)
− Přesun ke hřbitovu – společný pochod do hotelu Máj

¡ Neděle 11.2.2024
Koleda Růžičková (žlutá trasa)
− Začíná u Hradu, ulice Komenského směr náměstí, pokračují ulicí Hradební,

dále ulice Navrátilova, klášter Božího Milosrdenství, ulice Husova až k čp. 78
− Přesun ke zdravotnímu střediskou – čp. 338, ulice Hradební směr náměstí Republiky (čp. 24)
− Přesun na náměstí Republiky (výpomoc) – společný pochod do hotelu Máj

Koleda Jalovcová (modrá trasa)
− Začíná ulicí Údolská (bankomat – čp. 107), ulice 5. května směrem zpět nahoru,

končí u čp. 130
− Akademie věd, ulice Na Vyhlídce až k Novohradské bráně
− Přesun na náměstí Republiky (vypomáhají) – společný pochod do hotelu Máj

Koleda Slaměná (zelená trasa)
− Jižní město – nové zástavby (čp. 492, 482, 490,…), včetně čp. 383, celé Jižní město
− Přesun k Českému domu, ulice Česká
− Náměstí Republiky– společný pochod do hotelu Máj

Foto-momentky
z masopustu

Městská galerie Koželužna oslovuje
jakéhokoli „lovce foto-momentek“ z No-
vohradského masopustu – Foťte a pošlete
svoje fotky na venkovní výstavu u městské
galerie Koželužna.

Každý lovec foto-momentek může
poskytnout 3 fotky (uvedete jméno auto-
ra a telefon. kontakt), které zašle na ad-
resu kic@novehrady.cz (přes Úschovnu
nebo přinese na „flešce“). Nejzajímavěj-
ší fotky vybereme, opaříme komentářem
a se začátkem výstavní sezony umístíme
podél chodníčku ke vstupu do galerie
Koželužna.

Toto fotoohlédnutí bude věnováno všem
koledníkům a maškarám a také letošnímu
výročí Novohradského masopustu. Těšíme
se na fotozážitky a spolupráci.

Za galerii K. Jarolímková

Trasy koled barevně na str. 23

Masopust ve Štiptoni
Osadní výbor Štiptoň vás zve na

Štiptoňský Masopust, který se koná

dne 27.1.2024
Zahájení v 8 hod. před místní cukrárnou p. Němcové,

koleda Novohradská Růžičková obcí, doprovází Písečanka
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Domácí vaření piva – nejen koníček, ale i forma pomoci
Ve světě se již řadu let šíří nový trend, kterým je domácí vaření piva.

A není se čemu divit, tato aktivita přináší nejen zábavu a radost, ale také
umožňuje vytvořit jedinečné a osobité pivo. Jedním takovým domácím
pivovarníkem jsem se před několika lety stal i já.

Jsem velkým fanouškem domácího vaření piva a rád experimentuji
s různými druhy a chutěmi. Nejraději vařím silně aromatická hořká
piva s vysokým obsahem alkoholu. Také si rád pohrávám s různými
barvami – vařím jak světlá, tak tmavá i polotmavá piva.

Letos jsem se rozhodl využít svého koníčku i pro dobročinné účely.
Vytvořil jsem tři druhy silných piv, která dostala názvy Kašpar, Meli-

char a Baltazar. Tato piva jsou přímo určena pro podporu Tříkrálové
sbírky. Slouží tak nejen k získání příspěvků, ale také jako forma jejího
zpestření.

Kašpar je světlé pivo čtrnácti stupňové. Základem je plzeňský slad
trochu dosypaný sladem vídeňským. Z chmelů Červeňák, Sládek a zase
Červeňák. Celkem 80 g na 40 l piva. Alkohol cca. 6,3 %.

Baltazar je tmavé šestnácti stupňové pivo. Základem jsou mni-
chovský a vídeňský slad, přidáno je též trochou sladu plzeňského a
praženého. Z chmelů nejvíce Premiant, trochu Sládek a Červeňák –
celkem 100 g na 40 l piva. Alkohol cca. 7,2 %. A prostřední Melichar –
čtrnácti stupňové pivo – má od každého trochu a ještě něco navíc… Ob-
sah alkoholu je také cca. 6,3 %. Všechna tři piva jsou spodně kvašená
plzeňského typu.

Každý, kdo o tento prezent projeví zájem a je starší 18 let, jej ode
mne obdrží zdarma. Spolu s Tříkrálovým setem piv získá i informace
o účtu Tříkrálové sbírky, na který následně může přispět on-line. O výši
příspěvku dárce rozhodne sám. Jde tedy o unikátní kombinaci domácí-
ho vaření piva a dobročinnosti. Každý tak může ochutnat a vychutnat si
pivo uvařené doma a zároveň podpořit dobrou věc.

Čas a místo setkání si se mnou domluvte na telefonu 775 775 568.
Množství setů je omezené a po jejich rozdání bude akce pro letošní rok
ukončená. V případě zájmu a adekvátním výsledku na on-line účtu ji
mohu napřesrok zopakovat.

Přispějme společně na internetových stránkách Tříkrálové sbírky a
získejme unikátní odměnu, kterou bude možné nalít do sklenice a vy-
chutnat si v příjemné společnosti.

Vše dobré do nového roku přeje a na setkání se těší Václav Švarc,
domácí pivovarník a koordinátor Tříkrálové sbírky

na Nových Hradech a okolí

Klienti Ledaxu

a jejich motto do nového roku

pro mladší generaciJ
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Co se dělo
ve školce…

Předvánoční a vánoční čas patří vždy ve
školce k těm nejkrásnějším. Děti postupně
s paními učitelkami tvořily výrobky na vánoč-
ní jarmark, který se letos uskutečnil 4. prosince
zároveň s rozsvěcováním stromečku. Naši ši-
kovní předškoláci předvedli krásné vystoupe-
ní, a i když byl zrovna opravdu velký mráz,
děkujeme za hojnou návštěvu a dobrovolné
příspěvky do kasičky, které děti v průběhu
školního roku využijí na výlety například do
kina a určitě i na zmrzlinu.

Předškoláci měli velmi nabitý program.
Hrdě vystupovali u stromečku, v keramické
dílně si vyrobili vánoční výrobek, se svým
vystoupením navštívili dům s pečovatelskou
službou, zúčastnili se vánočního jarmarku
v hotelu Máj a přivítali návštěvu z Motoru Ji-
kov, kteří jako každý rok přijeli s vánočními
dárečky, za které moc děkujeme.

Všechny děti ze školky se těšily z návštěvy
Mikuláše, anděla a čertíka. Protože jsou všich-
ni moc hodní a šikovní, každý od Mikuláše
dostal nadílku.

Navštívila nás také paní hudebnice se svým
vánočním programem „Zvířátka jdou do Bet-
léma“. S paní logopedkou si děti užily čertov-
ské hraní se slovy a hláskami. Oběma moc
děkujeme. Žabičky s paními učitelkami nav-
štívili místní knihovnu. Paní knihovnice si
jako vždy pro děti připravila program. Dětem
se v knihovně moc líbilo a my děkujeme.

Děti z duhové školky se byly podívat
v Koželužně na výstavu fotografií s názvem
„Místa doma“ a také na vánoční výstavu „Umě-
ní darovat o Vánocích“. Děkujeme paní Ja-
rolímkové za její čas, který nám věnovala a
za provedení oběma výstavami. Vzhledem
k tomu, že paní fotografka a zároveň autorka
výstavy spolupracuje s pečovatelskou službou
Archa, rozhodli jsme se přispět i my této spo-
lečnosti z výtěžku našeho vánočního školko-
vého jarmarku.

Také jsme s dětmi navštívili vánočně vy-
zdobený hrad a také Vánočně vyzdobenou
Apatyku. Moc děkujeme za pozvání. V pondě-
lí 18. prosince k nám do školky zavítalo divad-
lo Sluníčko s pohádkou Vánoční zvonková
víla. Děti byly z pohádky nadšené a vánočními
koledami na konci představení přivítaly tu
pravou atmosféru Vánoc.

Ježíšek k nám do školky přišel 19. prosince
a děti obdaroval novými hračkami. Ve třídách
nám vonělo cukroví, hrály koledy a všude byl
slyšet smích dětí a radost z vánočních dárků.
Všechny děti si tento vánoční den velmi užily.
I my ze školky bychom chtěli všem popřát
krásné prožití vánočních svátků a všechno nej-
lepší do nového roku 2024, hlavně zdraví a
spokojenost se svými blízkými.

Vaše novohradská školka

Vánoční tvořivá dílna v MŠ

Sluníčka a Koťátka na hradě

Vánoční dárečky od Motor Jikovpokračování foto na str. 16
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Mikulášská nadílka u BroučkůMikulášská nadílka u Koťátek a Žabiček

Mikulášská nadílka u Žabiček a Koťátek Mikulášská nadílka u Sluníček

Vánoční den u Broučků Vánoční den u ŽabičekVánoční oběd u Broučků

Vánoce u Koťátek Zpívání před rozsvícením vánočního stromečku

Co se dělo ve školce…
(pokračování ze str. 15)
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Dìtský karneval
aneb Kamarádi z dětských knih

Zábavné hrátky, písničky, tancování…

27.1.2024, od 15 hodin
Kulturní sál hotelu Máj, Nové Hrady

Vstupné: 50 Kč, masky zdarma

Pořádá: KIC N. Hrady, tel.: 386 362 195, 602 150 208,
www.kicnovehrady.cz

Městský-spolkový bál
24. února 2024, 20 – 02 hod.

Kapela Good Campany
a dechová hudba Podhoranka

Tombola

Kulturní sál Hotelu Máj, Nové Hrady

Vstupenky v předprodeji a rezervace místa
na Infocentru N. Hrady (přízemí radnice),
tel.: 386 362 195, www.kicnovehrady.cz

Pořádá město Nové Hrady
ve spolupráci s místními spolky

Taneční soutěž

Novohradská číše,
Memoriál Karla Hrušky, 44. ročník

9. 3. 2024, 10 – 22 hod.

Denní soutěž a Galavečer nejlepších tanečních párů
z České republiky

Kulturní sál Hotelu Máj, Nové Hrady

Vstupenky v předprodeji a rezervace na Infocentru N. Hrady
(přízemí radnice), tel.: 386 362 195, www.kicnovehrady.cz

Pořádá město Nové Hrady
a Český svaz tanečního sportu ČR
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Ohlédnití za loňskou
výstavní sezonou

Milí čtenáři Novohradského zpravodaje,

chtěla bych se s Vámi prostřednictvím ně-
kolika fotek ohlédnout za loňskou výstavní se-
zonou v galerii Koželužna. Pokud bych však
měla poctivě popsat vše, co rok 2023 přinesl,
„přeplnila“ bych celý zpravodaj. Vy, kteří ga-
lerii navštěvujete pravidelně, máte jistě vý-
tvarných zážitků plné hrsti pro všední a někdy
nesnadné dny. Rok 2023 byl velmi silný a
u nás v Koželužně hodně ženský a každý náv-
štěvník si odnesl to, co jemu blízké bylo. Pro
mne, pořadatele výstav, je vždy to nej, když
umělci jsou spokojeni se vzájemnou spolupra-
cí a z atmosféry galerie, návštěvníci jsou nad-
šeni z výstav i galerijního domu, účastníci
workshopů si odnášejí domů úžasná díla J
a mezi návštěvníky galerie jsou i děti a mladí
lidé.

Srdečně zdravím všechny příznivce výtvar-
na v roce 2024 a těším se na další společné
umělecké zážitky.

K. Jarolímková

Inspirativní a tvůrčí Ája M. při vernisáž mezi přáteli. Její
výstava zahajovala loňskou výstavní sezonu a udělala ra-
dost nejen Ájině mamince Od Áji M., malý opeřenec jako živý

Pro umělkyni Evu V. se staly hlavními výtvar-
nými prostředky jehla, nit a plátno. Zdánlivě
obyčejné věci dokázaly „výtvarně“ nadchnout
i inspirovat všechny návštěvníky výstavy.

Malířka abstraktních obrazů Jitka H. maluje
to, co jiní nevidí. Z obrazů vyzařovalo „ne-
uchopitelno“ a z Jitky klid, slušnost a las-
kavost

Citlivá a empatická bytost, to je malířka Kate-
řina A., která svými obrazy dokáže vyprávět

Marie K. a Eva N., fotografky i „objekty“ na
svých fotografiích byly zároveň inspirativní
pro poezii

Vnímavá fotografka Michaela K. obklopena
svými holčičkami. I ty byly součástí jejích nád-
herných a tajemných fotek

Michaelino ptačí srdce, krásné náhody pro po-
hotového fotografa

Temperamentní umělkyně se smyslem pro humor Myriam U. a Markéta
M. vytvořily spolu velmi kvalitní výstavu obrazů a soch

Pozorní návštěvníci na výstavě, kde mělo své
důležité místo SLOVO. A o všechna milá setká-
vání i slova na výstavách se bylo možné násled-
ně vždy „opřít“

Fotografka Veronika H. (vlevo) má ráda pro
své focení „okrajová témata“. Ve spolupráci
s Archou měla její adventní výstava v galerii
daleko větší přesah, vždyť téma domova a peču-
jících lidí bylo pro přicházející Vánoce nejdů-
ležitější
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Novohradské muzeum informuje
Novohradské muzeum bude v lednu otevřené od 8.1. 2024. Otevíra-

cí doba je úterý-pátek od 10 do 16 hodin. V rámci přednášky věnující se
i stoletému výročí postavení Českého domu budou v muzeu k vidění
historické fotografie Českého domu. Výstava bude instalována od
26.1.2024 a k vidění zde bude do konce dubna. Zároveň bude pro-
dloužena výstava Novohradských osobností, kterou mohou navštívit i
školní skupiny, pro něž je zde připraven kvíz, který je s jednotlivými
osobnostmi seznámí. Nutné je se předem ohlásit na tel. 603 882 340
nebo na muzeum@novehrady.cz.

V. Veberová

Další osobností z výstavy, kterou můžete blíže
poznat, je i Karel František Průcha (1818-1883),
rodák z Nových Hradů, který se narodil do ro-
diny buquoyského úředníka. Významnou mě-
rou se zasloužil o rozvoj duchovního života
v českých zemích s přesahem do nedávné mi-
nulosti. Právě tento biskup se zasloužil o bla-
hořečení Anežky České
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Informace z městské knihovny

Od začátku prosince měli zájemci po tři týdny možnost zakoupit
v knihovně pro své blízké knihy jako vánoční dárek. Mnoho lidí toho
využilo a bylo spokojeno s knihami i cenou, spokojen byl i knihkupec.

Na čtvrtek 18. ledna 2024 si vás dovolujeme pozvat na besedu s ji-
hočeským spisovatelem Františkem Niedlem, autorem knih historických a detektivních, která se
bude konat v čítárně městské knihovny od 17.00 hodin.

Protože se Město Nové Hrady stalo jedním z vítězů soutěže „OBEC PŘÁTELSKÁ RODINĚ
A SENIORŮM PRO ROK 2023", dostala z vysoutěžených peněz něco i naše městská knihovna.
Takže naši čtenáři dostali díky tomu vánoční dárek v podobě dětských židliček pro návštěvy tříd
dětí, čtecí doupě, didaktické pomůcky jako jsou mluvící knihy a mluvící globus od ALBI pro
děti a do čítárny elektronické klávesy se stojanem a sluchátky do čítárny k použití pro všechny.
Tímto děkuji za malé i velké čtenáře Městu Nové Hrady a jeho představitelům za přízeň a
finanční podporu k zakoupení tohoto vybavení.

Všem čtenářům děkuji za přízeň a přeji hodně zdraví, štěstí a spokojenosti v dalším roce.
Knihovnice D. Císařová

Punťa
Eliška Búdová
Punťa se fakt hodně nudil.
Celý den mě vážně „prudil“.
Chodil za mnou bez ustání
nikde neměl chvilku stání.
„Pojď ven aspoň chviličku,
dáme si zas honičku:)".

Snažila jsem se mu říci,
že dneska vážně nemůžu,
ještě musím stihnout nákup
a pak čekat na Růžu.

Růža ale nepřišla,
Punťa byl moc naštvaný.
Šel si lehnout do pelechu,
trucoval pak mnoho dní…

Čtecí doupě

Mluvící knihy

František Niedl
Jihočeský spisovatel historických románů a detektivních příběhů,

milovník historie, motorek a jachtingu.
Vystudoval elektrotechniku a vystřídal řadu zaměstnání, dlouhá léta

byl učitelem v autoškole. První kniha mu vyšla v roce 1989, pak se však
vrhl na podnikání. Když už měl dle svých slov cestovní kanceláře plné
zuby, ke psaní se vrátil a od té doby má v hlavě spoustu námětů. Krom
psaní románů píše i povídky, třeba i na návrhy posluchačů českobudě-
jovického rozhlasu.

Mezi čtenáři jsou velmi oblíbené jeho série z české historie, které
jsou čtivé a plné dobových reálií. Často však zabrousí i do detektivních
thrillerů nebo přímo detektivek (viz série s neohroženým žoldákem Da-
bertem). Nejnověji píše humorné detektivky s newyorským inspektorem
Prévitem.

Klávesy pro všechny Prodejní výstava knih



leden 2024 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ 21



22 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ leden 2024

TJ Spartak Trhové Sviny, oddíl rekreačního sportu nabízí

Zimní pobyt
Lipno 2024 pro děti

Výuka bude v těchto skupinách:
snowboarding – začátečníci (pro roč. 2013 až 2006)

sjezdové lyže – začátečníci (pro děti roč. 2019 až 2006)
Termín: 10. – 14.3.2024 (jarní prázdniny, NE–ČT)

sraz neděle 10.3.2024 v 9.00 hod.
a ukončení ve čtvrtek 14.3.2024 v 15.30 hod.

Místo: Lyžařský areál Kramolín – Lipno nad Vltavou
Cena: 8.000 Kč

Cena zahrnuje: ubytování, celodenní strava, pitný režim,
rekreační poplatek, 5-denní skipas, snowboardový

nebo lyžařský výcvik a další pohybové aktivity
Bližší informace a přihlášku

poskytne trenérka Jana Záhorková
(přes smsky 737 915 485 nebo zahorkova.j@gmail.com)

Mìsto Èeské Velenice zastoupené
starostoumìsta Ing. JaromíremSlívou,MBA

vyhla�uje výbìrové øízení na pozici:

STRÁŽNÍK
MĚSTSKÉ POLICIE
Staòte se mìstskýmstrá�níkemve mìstì s èilým nejen turistic-

kým ruchem a získejte pestrou, smysluplnou a jistou práci. Vstupte
do týmu slo�ky mìstské policie, která se neustále rozvíjí a pracuje
s moderními technologiemi.

Jakostrá�níkbudetedohlí�etnad veøejnýmpoøádkema tímpøispí-
vat k ochranì osob i majetku a k prevenci kriminality.
Podle zákona è. 553/1991Sb., o obecní policii musíte
jako uchazeè splnit tyto po�adavky:

¡ Obèan Èeské republiky
¡ Bezúhonnosta spolehlivost
¡ Star�í 18 let
¡ Støední vzdìlání s maturitní zkou�kou
¡ Zdravotní zpùsobilost (fyzická a du�evní) odpovídající

nárokùmkladenýmna èinnost strá�níka
¡ Zpùsobilost pro získání zbrojního prùkazu� sk. pro výkon

povolání
Jak si Vás pøedstavujeme?

¡ Jste komunikativní
¡ VyhovujeVám smìnný provoz v nepøetr�itémre�imu

s nerovnomìrnìrozvr�enoupracovní dobou
¡ Jste èasovì flexibilní � kdy� vypadnenìkdo z týmu,

záskok je samozøejmostí
¡ Máte u�ivatelskouznalost práce s PC
¡ Chcete být souèástí týmu, který jedná a vystupuje jednotnì

Výhodou je, pokudmáte:
¡ Zbrojní prùkaz typu D a øidièské oprávnìní typu B
¡ Platné osvìdèeníMV ÈR o odborné zpùsobilosti strá�níka

obecní (mìstské) policie
Co Vám za to nabídneme?

¡ Plat dle 7. platové tøídy dle zákona è. 262/2006Sb., Zákoník práce,
a NV è. 341/2017 Sb., Naøízení vlády o platových pomìrech
zamìstnancù ve veøejných slu�bách a správì

¡ Pololetní odmìny
¡ Sociální fond
¡ 5 týdnù dovolené+ 5 dní zdravotníhovolna
¡ Pøíspìvek na stravu � stravenkovýpau�ál

V souladu se zákoníkempráce poskytujeme
¡ Pøíplatky za noèní práci, za práci v sobotu a nedìli
¡ Plat nebo náhradní volno za práci pøesèas nebo ve svátek
¡ Odmìny za mimoøádnépracovní úkoly

V�echny informace k výbìrovémuøízení se dozvíte na
www.velenice.cznebo na tel.: 725 032 761
nebo e-mailu: hdvorakova@meu.velenice.cz� Hana Dvoøáková.

RAKOUSKÉ
DANĚ

Pracujete v Rakousku??
¡ Daňové vyrovnání ¡ Přídavky na děti
¡ Rodičovský příspěvek ¡ Poradenství

¡ Finanzonline

Vyplňte dotazník na WWW.RAKOUSKEDANE.CZ

volejte +420 725 684 932
mailujte info@rakouskedane.cz

Pícka Tomáš
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Plánek tras koled novohradského masopustu – sobota 10.2.2024

Plánek tras koled novohradského masopustu – neděle 11.2.2024
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